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I-1/9-8/2012. ikt. sz. 
Jegyzıkönyv 

 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2012. október 25.-én 
megtartott Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Földi Zoltán bizottság kültagja   
 Németi József bizottság kültagja 

Távol maradt: 
 Dékány József bizottság tagja 
 Földi Imre bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Balogh Csilla jegyzı 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezetı 
 Gyuricza Máté mőszaki ügyintézı 
 
Meghívott: 
 Baloghé Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 
Jegyzıkönyvvezetı: Hermeczi Erika ügykezelı 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti 
a bizottsági ülésen megjelenteket, Balogh Csilla jegyzıt, Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetıt, Gyuricza Máté mőszaki ügyintézıt, köszönti továbbá az Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság megjelent tagjait.  
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévı tagjainak száma 4 fı. Távol maradt 
Dékány József és Földi Imre bizottsági tag. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait, melyek a következık: 

1.  Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi  
Program felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens 

 
2. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep mőködésének 

tapasztalatairól. 
Elıadó: Gyuricza Máté mőszaki ügyintézı 

 
3.  Javaslattétel a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerı cím 2013. évi kitüntetettjére.  

Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens 
 

4.  Bejelentések. 
 



 2 

Megkérdezi a jelenlévıket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el.  
Javasolja, hogy a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerı cím 2013. évi kitüntetettjére történı 
javaslat napirendet a bejelentések után, zárt ülés keretében tárgyalják meg.  
Kéri, aki a napirendi pontok megtárgyalásával egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 

 
H a t á r o z a t 
118/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága a 2012. október 25.-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1.  Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 

Esélyegyenlıségi Program felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens  

 
2. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 

mőködésének tapasztalatairól. 
Elıadó: Gyuricza Máté mőszaki ügyintézı 
 

3.  Bejelentések. 
 
4.  Javaslattétel a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerı cím 2013. évi kitüntetettjére.  

Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humán szakreferens 
 

 
1. napirend: Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi Program felülvizsgálata. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az 
elsı napirendi pont megtárgyalására, amely Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó 
Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program felülvizsgálata.  
Megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezetı részére. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Ismerteti, hogy elkészült a Dévaványa- Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Programja, melyet az 
elıterjesztéshez mellékelt. A felülvizsgálat során meghatározott feladatokat tartalmazza, azt 
áttekintve. Akcióterv készült a programhoz kapcsolódóan, leírásra került milyen problémák 
vannak, és hogyan tudják megoldani, melyhez az intézkedés idıintervalluma meghatározásra 
került. Felhívja a figyelmet az igazgatási irodavezetı, hogy a most elkészített Dévaványa-
Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program 2012. 
december 31-ig lesz érvényben, mivel az önkormányzatok 2012. december 31-ig az általános 
iskola fenntartói. Ennek figyelembevételével kéri, hogy az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és 
Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó 
Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Programot.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az igazgatási irodavezetınek az ismertetést. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program felülvizsgálatával 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a Dévaványa - 
Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Programját fogadja el. 
Kéri a bizottság tagjait, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazattal és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 
 

H a t á r o z a t 
119/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy a Dévaványa - Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás 
Közoktatási Esélyegyenlıségi Programját fogadja el. 

 
(Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi 
Programja a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
2. napirend: Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 
mőködésének tapasztalatairól. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
második napirendi pont megtárgyalására, amely tájékoztató a komposztáló telep 
vagyonkezelésbe adásának és a telep mőködésének tapasztalatairól. 
Megadja a szót Gyuricza Máté mőszaki ügyintézı részére. 
 
Gyuricza Máté – mőszaki ügyintézı: Elmondja, hogy a jelenlegi ülésre is ugyan abban a 
formában került megküldésre a komposztáló telep mőködésérıl szóló tájékoztató és a hivatali 
jelentés, mint amelyet a szeptemberi ülésre készítettek, mivel új tényrıl, változásról nem 
tudnak. Kéri a mőszaki ügyintézı ennek megfelelıen elfogadni a tájékoztatót. A szeptemberi 
képviselı-testületi ülésen a telep üzemeltetıjének ügyvezetıje nem tudott részt venni, és 
kérte, hogy az októberi testületi ülésen újra tőzzék napirendre a tájékoztatót. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a mőszaki ügyintézınek az elmondottakat. Megadja a szót Nyuzó Marietta 
bizottsági tag részére. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
Dr. Köles Péter az Organoferm Kft. ügyvezetıje a képviselı-testületi ülésen részt vesz-e?  
 
Gyuricza Máté – mőszaki ügyintézı: Polgármester Úrnak jelezte, hogy az októberi testületi 
ülésen részt fog venni Dr. Köles Péter az Organoferm Kft. ügyvezetıje. 
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Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Felvetése, 
hogy a beszámolóban leírja az ügyvezetı, mely szerint továbbra is veszteséges a dévaványai 
komposztáló telep. Fizeti a bérleti díjat, nem tudja, miért éri meg a komposztáló telep 
üzemeltetése a vállalkozásnak.  
 
Gyuricza Máté – mőszaki ügyintézı: Elmondja, hogy a dévaványai telep mőködését a 
Tárkányban lévı telephely bevételébıl finanszírozza a Kft. Ezt az ügyvezetı az írásban 
megküldött tájékoztatóban le is írta. A mőszaki ügyintézı elmondja, hogy az ügyvezetı 
tisztességgel helyt áll, mert a Kft. elızı vezetése halmozta fel a hiányt, ennek ellenére 
megígérték, hogy a felhalmozott bérleti díj hátralékot fizetik, mindaddig míg tudják. A 
mőszaki ügyintézı úgy gondolja, amennyiben olyan változás lesz, hogy végképp veszteséges 
lesz a tevékenységük, a Kft. vissza fogja adni a dévaványai komposztáló telep üzemeltetését.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Elmondja, hogy a komposztáló telepre beszállítandó hulladékmennyiség növelése szükséges, 
felvetése, hogy Gyomaendrıdrıl történı zöldhulladék szállítással gazdaságosabban 
mőködhetne a dévaványai komposztáló telep.  
Fontosnak tartja kihangsúlyozni, hogy az Organoferm Kft. a megállapodás alapján fizeti a 
bérleti díjat, az önkormányzat számára ez a fontos. Az önkormányzat konkrétan nem tudja 
belefolyni a komposztáló telepen a termelést. 
 

Pap Tibor polgármester megérkezik az ülésre. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: A 
tájékoztatóban bemutatásra került, milyen szolgáltatásokkal lehetne fejleszteni, hogy 
rentábilis legyen a komposztáló telep mőködése. Az Organoferm Kft. korábbi 
beszámolójában bemutatta milyen ötletei vannak a fejlesztést illetıen.  
 
Gyuricza Máté – mőszaki ügyintézı: Elmondja, hogy a bevételt növelni kell az Organoferm 
Kft-nek. Elsısorban nem a zöldhulladék a lényeges elem a komposztálás során, hanem az 
állati eredető melléktermék, illetve a szennyvíziszap az a két tényezı, ami jelentıs 
bevételforrást jelenthet, mert ezekben az esetekben van átvételi díj, míg a zöldhulladék 
beszállítás esetén a bevétel minimális. Önmagában hasznos anyagot nem is képesek 
zöldhulladékból elıállítani, amely el is adható, de ezeknek az összetételébıl olyan termék 
jöhet létre, amely már eladható. Kihangsúlyozza a mőszaki ügyintézı, hogy a hulladék 
mennyisége a kevés, amit elı tudtak állítani. Korábban fordítva volt, alapanyag megfelelı 
mennyiségben volt, de nem volt kereslet a termék iránt.  
Megjegyzi, hogy az Organoferm Kft-nek a Tárkányban mőködı telephelye optimálisan 
mőködik. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a komposztáló telep vagyonkezelésbe 
adásának és a telep mőködésének tapasztalatairól szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a komposztáló 
telep vagyonkezelésbe adásának és a telep mőködésének tapasztalatairól szóló tájékoztatót 
fogadja el. Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a Képviselı-testületnek, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t  
120/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy az Organoferm Kft-nek a komposztáló telep 
vagyonkezelıjének 2011. évi mőködésérıl szóló tájékoztatóját és a hivatal 
által készített ehhez kapcsolódó jelentést fogadja el. 

 
(Az Organoferm Kft-nek, a komposztáló telep vagyonkezelıjének 2011. évi mőködésérıl szóló 
tájékoztatója és a hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentés a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
 

 

3. napirend: Bejelentések. 

Nyilatkozat – az állami intézményfenntartó központnak a rendelkezésére álló saját és 
átengedett bevételek terhére 2013. január 1-jétıl a települési önkormányzat a 
mőködtetést képes-e vállalni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentések megtárgyalására. Elsıként az állami intézményfenntartó központnak a 
rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek terhére 2013. január 1-jétıl a települési 
önkormányzat a mőködtetés átvállalásának kérdésében történı nyilatkozat kerüljön 
megtárgyalásra. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Elmondja, hogy az elıterjesztésben az oktatási 
ágazatot érintıen a mőködtetés átvállalásának kérdésében jogszabályban meghatározott 
szabályozások kerültek bemutatásra, melyet nem ismétel meg. Kiegészítésként elmondja, 
hogy október 17.-én Mezıberényben került megtartásra a megyei oktatási fórum, ahol 
tudatosult bennük, hogy a több mint 10 évvel ezelıtt átadott középfokú oktatási intézmény 
mőködtetését elképzelhetı, hogy 2013. január 1-tıl ismét az önkormányzatnak kell 
felvállalnia, amennyiben a Képviselı-testület errıl dönt. Az állami intézményfenntartó által 
fenntartott intézmények esetében a tulajdonosi szemlélet fog érvényesülni, a mőködtetést 
illetıen. Azok az épületek, amelyek önkormányzati tulajdonban vannak, az önkormányzatnak 
kell mőködtetnie. A Képviselı-testületnek döntenie kell arról, képes-e mőködtetni az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló ingó és ingatlan vagyont. Az általános iskolák épületei és alapfokú mővészetoktatási 
intézmény mellett ilyen épület a Mezıtúri utcai középiskola épülete és a pedagógiai 
szakszolgálat Bem utcai épülete. Az alapfokú mővészetoktatási intézmény jelenleg a 
mővelıdési házzal egy épületben látja el a feladatot, még az épület mőködtetésének 
szétbontása is a következı feladat lesz. Elmondja az igazgatási irodavezetı, hogy várják a 
jogszabályok megjelenését, mi alapján és hogyan kell megtenni. A középiskola 
mőködtetésének kérdésében is várják a jogszabály megjelenését. Tájékoztatja az Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagjait, hogy a középiskola tekintetében a 
szakképzés 2013. január 1-tıl állami feladat lesz és a mőködtetését is az állam látja el teljes 
mértékben (állami fenntartású és állami mőködtetéső), de mivel gimnáziumi oktatás és 
kollégium is mőködik az épületben, amelynek a fenntartója az állam, a mőködtetıje az 
önkormányzat, így a középiskola mőködtetését illetıen is vannak kérdıjelek.  
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Feltételezik, hogy a létrehozásra kerülı tankerületek igazgatói hatáskörébe fogja utalni, hogy 
külön megállapodás alapján legyen a települési önkormányzat, mint mőködtetı és az állam 
mint fenntartó között hogyan fog alakulni. Amennyiben úgy dönt a Képviselı-testület, hogy 
nem képes mőködtetni az állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyont, akkor megvizsgálják a 
gazdasági és jövedelem-termelı képességet, és ezen vizsgálatot követıen az eredménytıl 
függıen lehet még dönteni 8 napon belül (a határidı jogvesztı) arról, hogy elfogadják-e a 
vizsgálat eredményét. Feltételezi az igazgatási irodavezetı, hogy részben képes az 
önkormányzat a mőködtetésre. Elmondja, hogy az ÖNHIKI pályázatnál két esetben az 
oktatási ágazatra hivatkozással indokolta az önkormányzat a forráshiányt, melyet elfogadtak. 
Kérdés, hogy mi lesz a vizsgálat eredménye. Amennyiben a vizsgálat alapján az 
önkormányzat részben képes a mőködtetést ellátni, mérlegelni lehet az önkormányzatnak, de 
akkor már látják mennyi az az összeg, amelyet a vizsgálat megállapít, amennyi összeget az 
önkormányzatnak fizetnie kell. Akkor tudni fogják, valójában mennyibe kerül a mőködtetés, 
és remélhetıleg akkor már a 2013. évi költségvetésben látják a feladatfinanszírozást, mennyit 
kapnak az önkormányzatok a feladat finanszírozására a központi költségvetésbıl. A 
szeptemberi testületi ülésén a Képviselı-testület szándékát nyilvánította ki, hogy a közoktatási 
intézmények mőködtetését képes vállalni a 2013/2014-es tanévtıl. Az akkori döntést 
követıen jogszabályváltozás történt, amikor a testület meghozta a döntését, úgy tudta, minden 
évben május utolsó napjáig dönthet a Képviselı-testület, képes-e mőködtetni az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló ingó és ingatlan vagyont. Az új szabályozás értelmében nem évente, hanem 
legközelebb 2015-ben, a helyi önkormányzati képviselık választását követı évben 
nyilatkozhat arról a települési önkormányzat, hogy a rendelkezésére álló saját és átengedett 
bevételek terhére a mőködtetést az államtól képes átvállalni vagy a mőködtetést nem képes 
vállalni.  
Változás továbbá, hogy a szándéknyilatkozatot 2012. október 31-ig nyújthatja be a települési 
önkormányzat. Mivel nem került még kihirdetésre a törvény, így nehéz helyzetben vannak, 
ugyanakkor amennyiben kihirdetésre kerül, erre számíthatnak.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az igazgatási irodavezetınek az ismertetést. 
Megadja a szót Pap Tibor polgármester részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a döntés alapján a háromezer fı lakosságszámot 
meghaladó települések gondoskodnak – a szakképzés kivételével – minden oktatási 
intézményrıl. Ez a döntés. Az a település, amely nem tartja magát képesnek a mőködtetésre, 
kérelmet kell benyújtania és megindokolni miért nem, melyet vagy elfogadnak, vagy nem. 
Amennyiben elfogadják, nem csökkentik az önkormányzatnak járó finanszírozást. 
Amennyiben nem fogadják el, és a vizsgálat alapján a településnek képesnek kell lennie a 
mőködtetésre, akkor a teljes finanszírozást leveszik, amely ezen intézményekre jut és az állam 
nem ad hozzá semmit. Úgy mőködtetik az iskolát az önkormányzat pénzébıl, hogy nem lesz 
hozzá semmi közük. Nekik nem lesz drága, mert az önkormányzat pénzét viszi. Amennyiben 
részben képes az önkormányzat a mőködtetésre, akkor visznek el valamennyi finanszírozást, 
de nem tudják mennyit. A polgármester elmondja, hogy egyetlen példa van még az országban, 
Esztergom város példája, ahol 20 %-kal több pénzt vittek el, mint amennyibe a városnak 
került. A polgármester elmondja, hogy több példa nincs. Gyakorlatilag nincs arra semmiféle 
számítás, ami alapján meg lehetne határozni, hogy például az önkormányzatoknak 2013-ban 
milyen forrása lesz, mert még csak elképzelések, javaslatok vannak.  
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Elmondja, hogy korábban a közoktatási intézmények mőködtetésének vállalása tekintetében 
úgy döntött a Képviselı-testület, hogy vállalják a mőködtetést, mindig is azt mondták, 
(illetékes államtitkárral beszéltek, kormányhivatal szakembereivel történt tárgyalások során) 
hogy partnerek akarnak lenni. Elmondták, hogy ezt így kell csinálni, hiszen egy településnek 
az az érdeke, hogy az ott lévı intézmények rendbe legyenek, mőködjenek, és legyen 
kapcsolat, de ne olyan, mint az egyházi iskola és a település önkormányzat között, amely elég 
vagylagos. A Polgármester véleménye, hogy ennek megvan az esélye, amennyiben nem 
partnerek a mőködtetést illetıen.  
Idıközben változás történt, kiderült, hogy több intézményrıl van szó, és elhangzott egy 
beszélgetés során az is, hogy elképzelhetı a szociális intézmény tekintetében is hasonló 
helyzet állhat elı, amennyiben nem pszichiátriai ellátó intézmény. Elhangzott az is, hogy az 
idısek otthonát is el akarják az önkormányzatoktól venni, de a mőködtetésben legyenek 
partnerek. Elmondja a Polgármester, hogy nem tudják a jogszabályok mikor lépnek életbe. 
Körösladány önkormányzatát már megkeresték, hogy 2013. január 1-tıl az állam az 
intézményüket elviszi, és a város most kéri, hogy a mőködtetést engedjék neki vissza. 
Elmondja, hogy 3-4 ilyen intézmény van az országban, és részükre a számítások bemutatásra 
kerültek, mit kívánnak az önkormányzati finanszírozásból elvenni, amennyi nekik szükséges, 
és azt nem nézik, mennyi marad az önkormányzatnak. Ezért a Polgármester nagynak tartja a 
kockázatot.  
A jelenlegi helyzetben viszonylag feszített ütemő döntéshozatallal a „B” alternatívát tartja 
célszerőbbnek. Amikor megkapják a vizsgálat eredményét arról, hogy nem vállalta az 
önkormányzat a mőködtetést, de mégis mibe kerül az önkormányzatnak, akkor az általuk 
készített számadatokat össze tudják hasonlítani. Azt nem tudják, hogy az államnak mibe 
kerül, ha az állam tartja fenn. Azt tudják, hogy az önkormányzatnak korábban mennyibe 
került, azt nem tudják, mennyit akarnak elvonni az önkormányzattól. A vizsgálat után össze 
tudják hasonlítani, és még dönthetnek 8 napon belül. A középiskola költségvetésének adatait 
bekérik, és a vizsgálat után összehasonlítják az adatokat. 
Elmondja a Polgármester, hogy a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ vezetıjével 
beszélt, aki elmondta, hogy nem dönthet az önkormányzat helyében, de elmondta, hogy 
értelmes együttmőködésben érdekeltek az önkormányzatok. Legtöbb esetben vállalják a 
települések az oktatási intézmény mőködtetését.  
A Polgármester véleménye, hogy a lehetıséget adják meg maguknak, legalábbis amíg a 2013. 
költségvetési évre kiható döntést meghozhatnák. 2014. évi költségvetésben a finanszírozást is 
módosíthatják, és majd csak 2015-ben nyilatkozhatnak, az alapján az új tanévben, ha 
meghozzák a döntést, a következı 2016. évben lehet változás. Most már nem is tanévet, 
hanem költségvetési évet néznek. 
Elmondja a Polgármester, hogy nehéz a döntés, de döntési kényszer van. Amennyiben nem 
döntenek, akkor tudomásul kell venni, de önkormányzatnak kell üzemeltetni, ugyanakkor nem 
tudják mennyibe kerül az önkormányzatnak. Ezért úgy gondolja, tudják meg mennyibe kerül 
az önkormányzatnak, mielıtt döntést hoznak, az alapján hozzák meg a döntést, mert nem 
tudják azt sem, hogy az ittmaradó feladatokat hogyan tudják megoldani. Az óvoda, 
közmővelıdés, szociális feladatok stb. önkormányzat feladata marad. A hivatal létszámát 
csökkentik, a közigazgatás átszervezésével a hivataltól elkerülı feladatoknak még 30 %-át 
sem veszik át, az okmányirodai, gyámhivatali feladatokat és a szociális feladatok kisebb 
részét veszik át. Az építéshatósági feladat mégis marad az 5 ezer lakosnál nagyobb 
településeken, igaz más szerkezetben, de ugyanazokkal a szakmai elvárásokkal, tárgyi-
technikai kötelezettségekkel. Azokat a feladatokat veszik át, amelyek könnyen megoldhatóak, 
kevés ügyszámúak, és a feltételeket is az önkormányzatoknak kell megteremteni.  
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A Polgármester véleménye, hogy a „B” alternatívát javasolja a bizottság az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló ingó és ingatlan vagyon mőködtetésének felvállalása kérdésében. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy az önkormányzat részérıl folyamatos adatgyőjtés, folyamatos számítások szükségesek. 
Most dönthetnek a „B” alternatíváról, de nincs mögötte semmilyen számítás. Kéri, hogy 
folyamatában követhessék nyomon a számításokat.  
 
Pap Tibor – polgármester: Korábban bemutatták már a számítást az általános iskola esetében, 
de a középiskola esetében még nem is ismertek. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: A bizottsági 
tag felvétése, hogy azt sem látják, az önkormányzati vagyonból mi marad, mit visznek el. A 
dévaványai önkormányzatnak van földterülete, amelyen gazdálkodik, abból valamennyi 
bevétele származik. Az új földtörvény esetén is lehetnek módosítások, amely alapján lehet 
úgy döntenek, az önkormányzattól az állam visszaveszi a földeket, majd gazdálkodik a 
földekkel, bérbeadja azt. 
 
Pap Tibor – polgármester: Egyszer már felvetıdött a bizottsági tag által felvetett lehetıség, 
de nem valósult meg, kérdés hogy meddig. Elmondja, hogy változtatásra készülnek, ugyanúgy  
mint az állami tulajdonú, az önkormányzati tulajdonú és önkormányzati használatú 
földterületek esetében nem fognak járni a támogatások.  
Az Uniós szabályok szerint a költségvetési szervek és állami szervek nem jogosultak állami 
támogatásra. Régebbi ügyekben jelenleg is folyik a per. Az MVH állásfoglalása szerint a 
polgármesteri hivatal nem jogosult az állami támogatásra, mert költségvetési szerv, az 
önkormányzat igen. Ezt a helyzetet elıbb-utóbb rendezni fogják.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy 2019-ben csak a területalapú támogatás marad, az is csökkentett mértékben. Tudják, 
hogy a dévaványai aranykoronás földeknél a bekerülési költséget sem forrja. 2019. után a 
földek ára le fog zuhanni, és lesznek, akiknek hatalmas mennyiségő föld lesz a kezükben.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Javasolja, hogy zárják le az elıterjesztés megtárgyalását. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az állami intézményfenntartó központ 
által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon 
mőködtetésének vállalásáról szóló nyilatkozattal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, nyilatkozzon úgy, 
hogy a nemzeti köznevelésrıl szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (4) bekezdésében foglaltak 
alapján az Önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett bevételei terhére, a saját 
tulajdonban álló – az állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon mőködtetését nem képes 
vállalni.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t  
121/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, nyilatkozzon úgy, hogy a nemzeti köznevelésrıl szóló 2011. évi 
CXC. törvény 74. § (4) bekezdésében foglaltak alapján az Önkormányzat 
rendelkezésére álló saját és átengedett bevételei terhére, a saját tulajdonban 
álló – az állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon 
mőködtetését nem képes vállalni.  

A Képviselı-testület bízza meg a Polgármestert, hogy a kérelem és a 
nyilatkozat benyújtásáról gondoskodjon. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének 18/2011. (V.27.) 
önkormányzati rendeletének módosítása. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı elıterjesztés megtárgyalására, amely Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-
testületének 18/2011. (V.27.) önkormányzati rendeletének módosítása. 
Megkéri Balogh Csilla jegyzıt az ismertetésre. 
 
Balogh Csilla – jegyzı: Ismerteti, hogy az állatok tartásáról szóló 18/2011. (V.27.) 
önkormányzati rendelet módosítása szükséges, mivel 2012. október 1. napjától a központi 
jogszabályt kell önkormányzati szinten lekövetni. A módosítás egyik oka, hogy Az 
élelmiszerláncról és hatósági felügyeletérıl szóló 2008. évi XLVI. törvény módosítása, amely 
tartalmazza azt a rendelkezést, hogy mezıgazdasági haszonállat tartása önkormányzati 
rendeletben nem korlátozható. Sokat foglalkozott a média is a témával. Nemcsak a 
dévaványai önkormányzatnak kell a rendelet módosításról döntenie, hanem az ország összes 
önkormányzatának, aki az állattartásról rendeletet alkotott és az tartalmaz olyan szakaszokat, 
amely valamilyen szinten korlátozza az állatok tartását. Amely önkormányzati rendelet a 
tartást illetıen vagy darabszám limitet, vagy meghatározott területeken megtiltja vagy 
korlátozza az állattartást, övezeteket alakított ki, abban az esetben módosítania kell a 
rendeletet. Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete az állatok tartásáról szóló 
önkormányzati rendelet 3 §-ában övezeteket alakítottak ki, a 2. §-ában meghatározták a 
tartható állatok számát, ezért ez a rendelkezés nem tartható fenn, ez korlátozás, ennek 
értelmében ezen rendelkezéseket hatályon kívül kell helyezni. A rendeletben azok a részek, 
amelyek korlátozó rendelkezéseket tartalmaztak, törlésre kerültek, mivel helyi önkormányzati 
rendelet a magasabb szintő jogszabályokban meghatározott tartási szabályokon túl nem 
állapíthat meg azoktól eltérı, további tiltó vagy korlátozó rendelkezéseket. Erre a 
kötelezettségre a megyei Kormányhivatal már a jogszabály hatályba lépése elıtt 
nyomatékosan felhívta a figyelmet. Az önkormányzat oldja fel a korlátozást és hozza 
összhangba a helyi rendelkezést a központi jogszabállyal. 
Ennyiben kívánta röviden tájékoztatni a jegyzını a bizottság tagjait. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a jegyzınınek a tájékoztatást. 
Elmondja, hogy a jogszabály módosítás a lakosság élelmiszer ellátásának megteremtését 
szolgálja. 
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Balogh Csilla – jegyzı: Megjegyzi, hogy a rendeletmódosítás nem jelent korlátlan lehetıséget 
az állattartók részére, ezen túl is szabályozza a központi jogszabály az állatok tartásának a 
módját, csak most már nem helyi önkormányzati rendelet szabályoz. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az állatok 
tartásáról szóló önkormányzati rendelet módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy az állatok 
tartásáról szóló 18/2011. (V. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a 
mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
122/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy „az állatok tartásáról szóló 18/2011. (V.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról” szóló önkormányzati rendeletet a 
mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
(„az állatok tartásáról szóló 18/2011. (V.27.) önkormányzati rendelet módosításáról” szóló 
önkormányzati rendelet tervezete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Elvi állásfoglalás a szociális és gyermekjóléti feladatok társulás formájában történı 
ellátásáról. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következı elıterjesztés megtárgyalására, amely a szociális és gyermekjóléti feladatok társulás 
formájában történı ellátásáról állásfoglalás meghozatala tárgyban készült.  
Megkéri Balogh Csilla jegyzıt az ismertetésre. 
 
Balogh Csilla – jegyzı: Tájékoztatja az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi 
Bizottság tagjait, hogy két elıterjesztés készült, a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás, és 
az általa is készült elıterjesztés, mindkettı ugyanazt a témakört tárgyalja. Elmondja, hogy 
2013. január 1-tıl hatályba lépnek az új önkormányzati törvény azon rendelkezései, amelyek 
az önkormányzati társulások létrehozására, szervezetére, mőködésére vonatkoznak, a már 
mőködı társulások társulási megállapodásait 6 hónapon belül felül kell vizsgálni, a törvény 
erejénél fogva tudják, hogy megszőnnek a többcélú társulás munkaszervezetei. Ezek miatt a 
társuláshoz tartozó települések polgármesterei folyamatosan foglalkoznak a társulás jövıjét 
érintı kérdésekkel. Dönteni kell arról, milyen feladatokra kívánnak társulni a jövıben is. A 
társulásra több megoldási lehetıséget látnak. Az általa készített elıterjesztés alapján abban 
kéri az állásfoglalást, hogy a szociális alapellátás, szakosított ellátás, illetve gyermekjóléti 
szolgálati feladatokat egy intézményfenntartó társulás keretében lássa el 9 település 
önkormányzata. Ennek székhelye Dévaványa lenne, a jelenlegi egyesített intézmény 
struktúráját szeretnék továbbra is fenntartani.  
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A települési telephelyeken biztosítanák továbbra is ezeket a szociális alapellátási feladatokat. 
Leírta, hogy összességében mind a mőködési engedély, mind a szakmai létszám, mind a 
finanszírozás szempontjából az a kedvezı, ha a települések továbbra is társult formában látják 
el ezeket a szociális és gyermekjóléti feladatokat. Egyelıre úgy tőnik, hogy ha meg is szőnik a 
többcélú kiegészítı támogatás, de valamilyen módon az állam csak fogja támogatni és 
preferálni a társulási formában történı feladatellátást. Azon vannak, hogy minél 
zökkenımentesebb legyen ez az átállás. Egyeztetnek a Magyar Államkincstárral, 
Kormányhivatallal, próbálják megoldani, hogy jogutódlással, minél egyszerőbb legyen ez az 
átmenet. A lehetı legjobb pozíciót próbálják elérni. Kéri a bizottságot, foglaljanak állást 
abban, hogy a gyermekjóléti és szociális feladatokat intézményfenntartó társulás formájában 
kívánja majd 2013. január 1-tıl ellátni.  
A Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Munkaszervezete által küldött elıterjesztés arra 
vonatkozik, hogy a legutóbb 2012. október 2.-án megtartott társulási tanácsi ülésen határoztak 
arról, hogy a tagönkormányzatok továbbra is együtt kívánnak mőködni, továbbra is 
megmaradna a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás is, csak sokkal szőkebb 
keresztmetszető feladatokkal. Kérik, hogy a társulás minden települése határozza meg, hogy a 
többcélú társulásban, miben kíván együttmőködni 2013. január 1-ét követıen. Elmondja, 
hogy a szociális és gyermekjóléti szolgálat másik társulás, intézményfenntartó társulás 
keretében kerülne ellátásra, nem a többcélú társulásban. A többcélú társulásban maradna a 
belsı ellenırzés, amelyet a jegyzını véleménye szerint, csak így lehetne ellátni. Feladatként 
maradna a területfejlesztés, azok a folyamatban lévı pályázatok, amelyek még nem zárultak 
le, fenntartási kötelezettségek vannak, azokat bele kell tenni. Ilyen például az orvosi ügyeleti 
ellátás. Ezekre a feladatokra tesznek javaslatot. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni Balogh Csilla jegyzınek az ismertetést. Megkérdezi van-e valakinek kérdése, 
hozzászólása a szociális és gyermekjóléti feladatok társulás formájában történı ellátással 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a szociális 
igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvényben nevesített szociális 
alapellátást, az ugyanezen törvényben meghatározott szakosított ellátást biztosító, valamint a 
gyermekek védelmérıl és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 39-40. §-
ában meghatározott gyermekjóléti szolgálati feladatait társult formában lássa el. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 
 

H a t á r o z a t  
123/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 
1993. évi III. törvényben nevesített szociális alapellátást, az ugyanezen 
törvényben meghatározott szakosított ellátást biztosító, valamint a 
gyermekek védelmérıl és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. 
törvény 39-40. §-ában meghatározott gyermekjóléti szolgálati feladatait 
társult formában lássa el dévaványai székhellyel. 
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A Képviselı-testület bízza meg a polgármestert és a jegyzıt, hogy a 
kidolgozott intézményfenntartói társulási megállapodást terjessze a 
képviselı-testület elé elfogadás céljából.  

 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Ismételten szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy az 
alábbi feladatok ellátásában mőködjenek együtt a Társulással: 

- belsı ellenırzés, 
- területfejlesztés, 
- orvosi ügyeleti ellátás, 
- folyamatban lévı, még le nem zárt pályázatok tekintetében, melyeknél az 

önkormányzatnak fenntartási kötelezettsége van. 
 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 
 

H a t á r o z a t  
124/2012. (X. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, fejezze ki azon szándékát, hogy továbbra is együtt kíván 
mőködni a következı Társulásban ellátott feladatokban: 

- belsı ellenırzés, 
- területfejlesztés, 
- orvosi ügyeleti ellátás, 
- folyamatban lévı, még le nem zárt pályázatok tekintetében, melyeknél az 

önkormányzatnak fenntartási kötelezettsége van. 

A Képviselı-testület kérje fel a Polgármestert, hogy a szándéknyilatkozatot 
tartalmazó határozatot 2012. november 10-ig küldje meg a Szeghalom 
Kistérség Többcélú Társulás részére. 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek bejelentése a zárt ülés napirendi pontjának megtárgyalása 
elıtt? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia kitüntetési 
ügy tárgyalása érdekében. Megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A zárt ülés anyaga az I-1/24-4/2012. iktató számú külön jegyzıkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzıkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 



 13 

A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1450 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az elsı oldalon 
 
A jegyzıkönyv hiteléül: 
 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor   
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzıkönyvvezetı 
 


